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I.čtení:	proroctví	Izajášovo	2,2-5	
II.čtení:	evangelium	podle	Lukáše	10,1-11	

	
Máme jednoho známého v Norsku – možná ho někteří z vás taky potkali, jezdívá sem na 
Travnou – který kromě toho, že je kazatelem, taky jezdí s autobusem a vlastní autobusovou 
firmu. A před časem se rozhodnul, že jako křesťan chce i tento svůj byznys použít k oslavě Boží 
a ke službě lidem. 
A tak vyhradil jeden autobus, krásný starožitný anglický „double-decker“, předělal interiér na 
kavárničku a každé léto s ním objíždějí různé hudební festivaly a dávají lidem možnost si 
posedět a popovídat, jsou připravení naslouchat jejich starostem, modlit se za ně a svědčit o 
Pánu Ježíši. Když jsem o tom slyšel, byl jsem nadšený tím nápadem. 
Další projekt, který se svými autobusy čas od času podniká, jsou modlitební cesty po Norsku 
(případně i dalších částech Evropy). Vezme jeden bus a partu nadšenců a vyrazí Norskem od 
jihu na sever,  a vždycky když zastaví, modlí se za to místo, kam právě přijeli a za lidi, kteří tam 
žijí. Děkují Bohu a prosí o požehnání, odpuštění i probuzení. Celá cesta trvá třeba měsíc, 
protože míst, která potřebují požehnání, je spousta a Norsko je dlouhatánská země. V týmu se 
střídají šoféři i modlitebníci, podle toho, jak se kdo může uvolnit z práce. Takovýmto způsobem 
putují různými místy země a rozvážejí Boží požehnání (skoro jako Santa Klaus se svými 
sobyJ). 
 Když mi vyprávěl o této akci, taky se mi to moc líbilo. Věřím, že to je jeden z úkolů nás 
křesťanů – abychom kam přijdeme, rozdávali Boží požehnání. 
 
Jak jsme slyšeli v ohláškách, i my jsme zváni k podobné akci, i když ne na tak dlouhé trase a na 
pohodlných sedačkách norského autobusu. Máme jít a modlit se za kousek země, který nám je 
svěřen do správy, modlit se za lidi, se kterými tady žijeme, i za ten zbyteček stvoření, který má 
člověk na starosti. Děkovat Pánu Bohu za všechno, co nám daroval, a prosit Ho o dobré pro 
všechny lidi a lidičky, kteří tady s námi existují. Dobrořečit a žehnat kraj pokojem Božím. 
Je to vlastně něco podobného, jako když Ježíš v tom přečteném textu posílá svoje následovníky, 
aby prošli zemí a vyřizovali lidem novinu o blížícím se Božím Království. A aby všechny 
pozdravili pozdravením pokoje a nad každou domácností aby zaznělo přání pokoje. 
Ano, Ježíš poslal své učedníky vyhlašovat Boží pokoj a oznamovat přiblížení Božího Království 
všude, kam přijdou. 
Věřím, že toto poslání platilo nejen před 2000 lety, ale že platí až dodnes. A že všichni, kdo 
chtějí být Ježíšovými učedníky, mají být šiřiteli pokoje na každém svém kroku. 
Ježíš říká: „Jděte a přejte Boží pokoj všem, koho potkáte. 
Jděte a neohlížejte se zpátky, i když se třeba budete cítit jako ovce mezi vlky. Neshánějte se po 
penězích a nechte doma všechno své zajištění. Neberte si kreditky ani spacáky. 
A první vaše pomyšlení, když přijdete někam na návštěvu, nebo i jen na výlet, ať je: „Pokoj 
vám!“ a první vaše slova: „Přiblížilo se Království Boží.“ 
 
Pokoj je velmi vzácná komodita. 
Celé Písmo o pokoji mluví jako o něčem životně důležitém. Už ve Starém Zákoně je pokoj 
vysoko vyzdvihován – vždyť kdo by nechtěl žít v pokoji s druhými i se sebou – a Zákon Nový 
na to navazuje velmi intenzivně. 
Hebrejské „šalom“ je známé dnes už skoro po celém světě. Dalo by se říct, že je to jeden z pilířů 
starozákonní teologie. Mnozí proroci mluvili o Božím pokoji, a přirovnávali ten vysněný pokoj 



k sadu, kde člověk bude mít možnost si sednout a odpočinout. Sad, kde roste vinná réva a 
fíkovník, jejichž ovocem se člověk může kdykoli občerstvit a nasytit. Uchvacující obraz! 
Ale i Nový Zákon se k němu vrací, když Ježíš zařadí mezi blahoslavenství i tento verš: 
„Blahoslavení ti, kdo působí pokoj, neboť budou nazváni Božími syny“. Prostě a jednoduše – ti, 
kdo se nenechají zlákat k neustálému shonu a pobíhání, ti, kdo se vzepřou každodennímu 
pokušení na všechno skuhrat a nadávat, ti, kdo odmítnou vidět všechno jen černě a rozsévají 
kolem sebe povzbuzení a naději a smíření – ti všichni patří Pánu Bohu; jsou dětmi Božími, a 
právě oni jsou obrazem a odrazem Boha všemohoucího. Právě ti ukazují Hospodina Boha v Jeho 
skutečné podobě – laskavého a milujícího, toho, který při stvoření světa zakódoval do naší 
genetické výbavy touhu po pokoji a po naději. 
 
Druhá věc, kterou mají učedníci vnášet do lidských životů, je Království Boží. Jeho projevem 
jsou dvě zvláštní věci – činění pokání a věření evangeliu. 
Pokání potřebuje každý z nás, každý z lidí má za sebou něco, co pokazil, čeho lituje a co ho 
trápí. Každý z nás potřebuje odpuštění vin a nový začátek. Vlastně nové začátky. 
A bez víry se vůbec životem nedá jít – člověk by neviděl ani kousek naděje, žádné řešení 
zapeklitých situací. Víra přenáší hory a víra uzdravuje tělo i duši. Víra evangeliu, tedy novině o 
tom, že Bůh člověka miluje a pro Ježíšovu věrnost, oběť a vzkříšení mu odpouští hříchy. 
 
Je třeba ovšem nezapomenout, že Ježíš zakalkuloval do svých rovnic i možnost, že někdo Boží 
pokoj a dobrořečení učedníků odmítne. Pán upozorňuje, že takovým odmítnutím na sebe člověk 
přivolává soud – a odsouzení k věčnému nepokoji a odloučení od Božího Království pokoje. 
Tento soud ovšem není v rukou a v kompetenci Jeho vyslanců. Ti mají nanejvýš vytřást prach 
z bot na svědectví. Ale samotný soud je v rukou Božích. On jediný zná všechny pohnutky srdcí 
a důvody, proč ten který člověk vyhnal Jeho posly pokoje. On jediný může rozhodnout o 
věčném osudu odmítačů a protivníků. A Bible jasně říká, že i pro ty nejzarputilejší je až do 
poslední chvíle otevřená možnost pokání a vnitřního přenastavení. 
 
Jsme tedy vysláni, abychom všude, kam přijdeme vyprošovali Boží pokoj a vyhlašovali příchod 
Božího Království. Je to veliké privilegium a veliká zodpovědnost – nikdo jiný to za nás 
neudělá. 
Představuju si, jaké by to asi mohlo v tom našem světě být, kdyby každý z nás křesťanů všude 
tam, kam vstoupí, nejdřív vyhlásil „pokoj tomuto domu“, a kdybychom na všech svých cestách 
si dokázali vyhradit chviličku k přímluvě za lidi, které potkáváme a za krajiny, ve kterých se 
pohybujeme. 
Je to lákavá představa... tak kdy s tím začneme??? 
 
Pane Ježíši Kriste, 
Poslal jsi své následovníky žehnat lidi pokojem 
A nad krajinou vyhlašovat všeobjímající Boží Království. 
Prosíme Tě, dej, ať se v našich životech i v našem okolí 
Projevuje moc Tvé lásky a Tvého spasení, 
Ať jsou lidé uzdravováni z nemocí těla i duše 
A ať jásají nad nekonečnou milostí Boží. 
AMEN	
	


